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25. októbra 2022

M. Uhrík: NATO již několikrát dokázalo, že bezpečnost v
Evropě spíše destabilizuje
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RozhovorSLOVENSKO

Ilustrační foto: Zprávy

Milan Uhrík v rozhovoru o hrozbě energetického otroctví; o dvojím

metru, ideovém a politickém vyprahnutí Evropské unie; o míru a

konfrontační politice NATO; o americkém cíli oddělit Evropu od

Ruska; o tom, proč jsou politici EU na provázku zájmů Washingtonu;

proč je důležitý stát vůči volné ruce trhu; o tom, proč je poptávka po

konzervativní vlastenecké politice v Evropě a na co mají hledět v

první řadě politici.

■ Podle The Guardian kancelář ukrajinského prezidenta V.

Zelenského tvrdí, že podporu vstupu do NATO vyjádřilo

deset zemí, včetně Slovenska. Je rozumné přijímat do

bloku zemi, která je v probíhajícím konfliktu a co by takový

krok znamenal pro bezpečnost Slovenska?

https://skspravy.sk/slovensko/rozhovor/m-uhrik-nato-uz-niekolkokrat-dokazalo-ze-bezpecnost-v-europe-skor-destabilizuje/
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Konzistence názorů, která se odráží i při hlasování, je velmi důležitá.

Už rozšiřování aliance o Švédsko a Finsko jsem nepovažoval za

adekvátní krok, protože

politika „otevřených dveří“ aliance neodpovídá realitě a bezpečnostní situaci v Evropě

Několikrát v historii NATO dokázalo, že není stabilizačním prvkem v

bezpečnostní architektuře, ale spíše naopak. Přijímání státu jako

Ukrajina, který je ve válečném konfliktu a navíc hodnocen jako

nejvíce zkorumpovaný v Evropě, v našem případě nepřichází v

úvahu. Náš zájem je mír v Evropě a ochrana Slovenska .

Obr.: SKsprávy/rossaprimavera

■ Známý publicista Pepe Escobar pro The Cradle napsal, že

všechny drahé zbraně pronajímají USA Evropské unii, aby

je poslala na Ukrajinu. Problém je podle něj v tom, že účty

bude muset nakonec zaplatit EU a ne Spojené státy. Proč

EU o této skutečnosti neinformuje občany, kteří žijí v

představě, že „jen pomáháme“?

Každý ví, jak fungují tyto přesuny prostředků a techniky, kde tečou

peníze a kdo to celé „zatáhne“. Nemusíme jít daleko a stačí se podívat

na postavy jako Heger, Kačer, Korček, Klus, Mikulec a Naď ,
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které prezidentka Čaputová za posílání zbraní chválí a drží jejich

moci. A dokáže přežít i to, že zatím není ve vládě její milované PS,

zatímco jmenovaní plní washingtonské požadavky.

Finální cíl zní jasně: oddělit Evropu od Ruska, aby byla zdecimovaná a závislá na „bratru“
zpoza moře

Válečné štváče nezajímá kolik to bude stát peněz a životů. Proto je

třeba je od moci odstavit, a to co nejdříve.

■ Zdá se, že zažíváme komplexní přepólování světa. Kromě

geopolitických pólů prof. Michael Hudson říká, že svět se

láme na dva odlišné typy ekonomik a že američtí diplomaté

a jejich evropské satelity jsou ochotni rozbít stávající status

quo v naději, že vytvoření krize jim umožní dostat se na

vrchol. Proč jsou politici EU na provázku Washingtonu a

jsou ochotni obětovat životní úroveň Evropanů?

Odpověď je jednoduchá a má dvě roviny. Za prvé, tito politici

považují Spojené státy stále za jediného hegemona světa, který jim

dokáže zajistit dobrou kariéru a živobytí, budou-li prosazovat jeho

zájmy. Za druhé, nemají kousek citu k vlastní domovině, k vlastním

občanům, a proto dokáží obětovat pro svůj sobecký, individuální zisk

prakticky cokoli.
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Obr.: Pixabay

■ Navážem na téma z jiného zdroje. Aldous Huxley, autor

románu Brave New World (1932) řekl, že víra ve větší a

lepší budoucnost je jedním z nejsilnějších nepřátel

současné svobody. Tyto floskuly pravidelně používají

bruselské elity. Jak by měli čestní, nezaprodaní politici

bojovat proti omezování svobody lidí jménem ‚lepších

zítřeků', pokud autory zpochybnění tohoto ‚vývoje'

mainstream okamžitě označí za extremisty?

Čestný politik, kterému leží na srdci blaho národa, musí být upřímný, mluvit pravdu a držet
se těchto kvalit i při hlasování.

Aby byl pro lidi čitelný a mohli se na něj spolehnout. Třeba počítat s

tím, že velkým médiím a stranám, jejichž sponzoři mají přesah do

zahraničí, takoví upřímní lidé nevyhovují. Začnou jim nadávat,

označovat různými nálepkami, příběhy, překrucováním pravdy a

navozováním negativní atmosféry. Pak je jen na lidech nakolik jsou

schopni tomuto nálepkování odolat a nadále stát u čestných

vlastenců a nevěřit propagandě, která vždy plní někoho objednávku.

■ Portál Politico přišel se zajímavým postřehem k „efektu

Meloni“, když v Itálii zvítězily konzervativní a

euroskeptické strany. Je podle Vás naděje, že pravicové a

konzervativní síly mají vždy co nabídnout voličům právě v

dobách nejistoty, a tudíž by to mohl být pro voliče v EU a na

Slovensku chytlavý impuls ke změně současného

marasmu?

Jedná se o zajímavý fenomén a potvrzuje naši premisu, že lidé

chtějí ZNOVU NORMÁLNĚ ŽÍT. Nechtějí hloupé lockdowny,

emisní povolenky, migrační kvóty, spoléhat se na nevolené byrokraty

daleko od nás, duhové pochody a aby jejich děti byly školeny

kdovíkým.

Na základních věcech se s rozumnými stranami v Evropě umíme shodnout
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Přirozeně neshodujeme se ve všem, ale můžeme spolupracovat na

většině dobrých věcí. V tomto jsme při navazování dobrých vztahů s

evropskými partnery nejaktivnější a velmi pozitivně vnímáni.

■ Jakoby seknutím skončilo prioritní téma pandemie, ale i

rozšiřování členství v EU. Pražský summit nemluvil o

„politickém“ společenství, ale řešila se ekonomika a

energie pro Evropu. Znamená to, že politicky už nemá co

Unie nabídnout?

Evropská unie je ideově a politicky vyprahlá. Její studnice schla přímo úměrně s nástupem
progresivců a fanatiků, kteří ji dnes vedou.

A bohužel, podobní mají většinu iv Evropském parlamentu. Toto je

nezbytné změnit a prostřednictvím voleb tam poslat co nejvíce

správných lidí pro silnější hlas Slovenska. Čím více jich tam bude,

tím větší slovo budeme než Slovensko mít.

Pokud nás však nebudou brát za rovnocenného partnera a budou

nám chtít dokola diktovat, pak je na stole otázka, zda v takové

organizaci setrvat. A pro tento krok je zapotřebí silný a odvážný lídr,

který bude mít širokou podporu obyvatelstva.

Obr.: Sergej Bulkin/NEWS
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■ Jak si vysvětlujete postoj Evropské komise, která řekla, že

stropování cen plynu by mohlo oslabit schopnost EU

zajistit dostatek na světovém trhu? Neměly by se

Slovensko, ale i EU spolu starat v první řadě o sebe a své

zájmy?

Nedávno se velvyslanci zemí EU dohodli na cenových stropech za

ruskou ropu. A uvažují io zastropování cen plynu. Zůstává však

doladit „pouze takový detail“. Jak chtějí přimět Rusy, aby Západu tu

ropu a plyn za sníženou cenu prodávali? Stropování cen může znít

dobře, ale tuto logickou otázku si klade i Maďarsko. Vždy, opakuji

VŽDY, je třeba hledět na zájem vlastních občanů. Pro ně zde politici jsou.

Je třeba jít cestou, která nám zajistí dostatek energií pro lidi a

průmysl. Pragmaticky, bez emocí, pro benefit Slovenska.

■ Proč se Slovensku, ale i Česku a Maďarsku nedaří v

Bruselu prosadit další spravedlivý scénář – zdanit zisky

energetických korporací, výrobců a distributorů energií v

místě výroby a poskytování služby?

Tento byrokratický aparát přistupuje k zemím selektivní a zde se

vymlouvá na porušování pravidel volného trhu. Upřednostňovat však

přitom konkrétní velké korporace, které vlastní nebo mají vazby na

silné členské státy, to už úředníkům nevadí.

Klasický dvojitý metr, jakož i při porušování tzn. právního státu. V

Maďarsku a Polsku to vadí, v jiných státech ne. Toto je jedna z věcí,

která menším státům než Slovensko nevyhovuje a musíme ji změnit.

Je to jen o nás ao volbě lidí.

■ Argument, že liberalizace oligopolního trhu s energiemi

povede k nižším cenám pro spotřebitele se zcela rozpadl,

jsou Vaše slova . Jaké alternativní východisko nabízíte?
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V tomto případě je nutný státní zásah, neboť vidíme, že „volná ruka

trhu“ vše neřeší. Na neštěstí lidí nemohou bohatnout energetické

koncerny. Kadejaké státní poukázky nejsou dlouhodobým řešením a

ve skutečnosti ještě více zadluží stát a roztočí inflaci, kterou již

dostatečně roztočila ECB.

Navíc budují závislost lidí na vládních dotacích, protože kolikrát je

má stát lidem/firmám poskytnout? Jednou? Dvakrát? Bude stačit

ročně či měsíčně? V takovém případě půjde o jakési energetické

otroctví . A možná o to „lídrem“ i jde. Neposloucháš? Nedostaneš

energetickou dotaci od vlády, zmrzni a zkrachuj.

Kromě toho, ty státní poukázky na konci dne zaplatí stejně jen

občané na daních. Takže východiskem je snížení cen energií a

zastavení šílené inflace. A samozřejmě, obnova dodavatelské

infrastruktury uhlovodíků z východu, se kterým máme dlouhodobě

stabilní vztahy.

Děkujeme za rozhovor Milanu Uhríkovi, nezařazenému

poslanci Evropského parlamentu

-red1-

Upozornění: Za uvedené názory odpovídá výlučně jejich

autor. Tyto názory nevyjadřují bezpodmínečně oficiální

stanovisko Evropského parlamentu.

© Profilový PR rozhovor (inzerce)

Vizitka: Kdo je Ing. Milan Uhrík, PhD.

Pochází z Nových Zámků, vyrůstal v Nitře. Slovenský politik,

předseda hnutí Republika (2021), poslanec Evropského parlamentu

(2019), bývalý poslanec Národní rady Slovenské republiky (2016),

ředitel úřadu Banskobystrického samosprávného kraje, v minulosti

IT manažer a vývojář, vysokoškolský pedagog a výzkumník,

živnostník a jednatel sro, manažer projektu z fondů EU, analytik



8/8

kapitálových investic a programátor web aplikací. Pracoval také

jako investiční analytik ve švýcarském Curychu pro společnost

Holcim Group Support.

V roce 2007 absolvoval stáž na Fakultě metalurgie a chemie na

univerzitě v srbském Bělehradu, stážoval na Univerzitě technologie,

obchodu a designu v německém Wismaru. Inženýrské studium na

Ústavu řízení a průmyslové informatiky FEI STU v Bratislavě ve

studijním programu Kybernetika skončil v roce 2009; souběžně

(2005 - 2009) studoval na Ústavu managementu Slovenské

technické univerzity v Bratislavě světovou ekonomiku, finanční

management a podnikové hospodářství. V roce 2012 skončil

doktorské studium na Ústavu energetiky a aplikované

elektrotechniky FEI STU v Bratislavě. Působil na Slovenské

technické univerzitě v Bratislavě (2011 - 2014) jako manažer

projektů z fondů EU a později (2010 - 2015) byl vysokoškolským

pedagogem na Slovenské technické univerzitě v Bratislavě.

Vyznává hodnoty tradiční rodiny, je ženatý, otec dvou dětí. Ve

volném čase se zabývá filozofií, psychologií, ekonomikou a věnuje se

sportu.

 

 


